

كنيسة مارمرقس

بمنتريال - كندا

٢٣ برمهات ١٧٣٤



بطريركية الأقباط

الأرثوذكس

١ أبريل ٢٠١٨

COPTIC ORTHODOX

PATRIARCHATE

18 March 2018



ST. MARK CHURCH

Montreal, Canada

9 Baramhat 1734

الأحد السابع من الصوم المقدس

كتاب حكمة منحة - البابا شنودة الثالث

احمل صليبك... كن مصلوبًا لا حاليًا

- ❖ إن كنت مصلوبًا، فاضمن أن الله سيكون معك ويرد لك حقك كاملًا، إن لم يكن هنا ففي السماء.
- ❖ أما إن كنت صالباً لغيرك فثق أن الله سيقف ضدك حتى يأخذ حق غيرك منك ويعاقبك.
- ❖ إن كنت صالباً لغيرك، اعرف أن فيك عنصر الشر والاعتداء والعنف، وكلها أنواع من الظلم لا تتفق مع البر الواجب عليك، ولا حتى مع المثالية الإنسانية التي يتطلبها العلمانيون..
- ❖ أما إن كنت مصلوبًا وبخاصة من أجل الحق ومن أجل الإيمان فاعرف أن كل ألم تقاسيه هو محسوب عند الله، له إكليله في السماء وبركته على الأرض.
- ❖ وثق أن السماء كلها معك: الله والملائكة والقديسون..
- ❖ إن كل الذين تبعوا الحق، تحملوا من أجله. وكل الذين تمسكوا بالإيمان، دفعوا ثمن إيمانهم..
- ❖ وتاريخ الشهداء حافل بقصص الذين سفكوا دماءهم من أجل الإيمان وتاريخنا بالذات كله من هذا النوع..
- ❖ إن العنف يستطيعه أي أحد ولكنه لا يدل على مثالية، والظلم سهل بإمكان أي أحد، ولكن لا يوجد دين يوافق عليه..
- ❖ لذلك احتفظ بمثالياتك وخلقك واحمل صليبك والباطل الذي يحاربك لن يدوم إلى الأبد..
- ❖ إن السيد المسيح الذي ذاق مرارة الألم واحتمل الصلب، قادر أن يعين المتألمين والمصلوبين في كل زمان وفي كل موضع..
- ❖ لذلك ضع أمامك صورة المسيح المصلوب، تجد تعزية.. وثق أن بعد الجلجثة، توجد أمجاد القيامة..
- ❖ إن دم نابوت اليزريعي رأى الله وهو يسفك ولم يصمت الرب وكان رده قويًا..
- ❖ لذلك "انتظر الرب. تقو وليتشدد قلبك، وانتظر الرب" كما يقول داود في المزمور..
- ❖ إن كنت مصلوبًا، سيكون المسيح إلى جانبك.. سيرى فيك صورته.. كن إذن صورة المسيح..

Septième Dimanche du grand Carême

Words of Benefits for HG Bishop Shenouda III

CARRY YOUR CROSS...BE CRUCIFIED, NOT A CRUCIFIER

- ❖ If you are crucified, be assured that God will be with you, restoring your right completely, if not in this world, then in Heaven.
- ❖ If however you are a crucifier of others God will be against you, till He restores others' rights from you, and punish you...
- ❖ If you crucify others, it means that there is an evil element of attack and violence in you. These are all different aspects of injustice that do not agree with the righteousness expected from you or with the human idealism that laymen need...
- ❖ But if you are crucified, especially for the sake of truth or faith, be confident that any pain you suffer is counted by God. It has its crown in Heaven and its blessing on earth...
- ❖ Be sure that heaven is completely on your side: God, the angels, and the saints...
- ❖ All those who follow what is right, suffer for its sake.
- ❖ All those who remained firm in faith, paid a price for their faith...
- ❖ The history of martyrs has many stories of those whose blood was shed for the sake of their faith... our history, in particular, is full of such stories...
- ❖ Anyone can be violent, but it does not prove idealism. Injustice is easy and within the reach of anyone but there is no religion that agrees with it...
- ❖ Therefore, keep your idealism and temper and carry your cross. The falsity that frightens you will never remain forever...
- ❖ The Lord Jesus who tasted the bitterness of pain and endured the cross, is able to help those who suffer and are crucified at any time and in any place...
- ❖ Look at the picture of Jesus, crucified, and you will be comforted.
- ❖ Be confident that after Calvary, there are the glories of the Resurrection...
- ❖ God saw the blood of Naboth the Jezreelite being shed and He did not remain silent. His reaction was strong...
- ❖ Therefore, "Wait on the Lord; be of good courage, and He shall strengthen your heart; wait, I say, on the Lord!" (Ps. 27:14)
- ❖ If you are crucified, Christ will be by your side... He will see His image in you... Be therefore an image of Christ.

Church's web site www.stmarkmontreal.ca
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:

(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498

fmikhail@stmarkmontreal.ca

Père / Victor Nasr:

(514) 918-2484

frvictor@stmarkmontreal.ca

Service Schedule

جدول مواعيد الخدمة

+ Pascha du soir	Sun	6 - 9	PM	+ البصخة المسائية (اليوم)
+ pascha du matin	Mon	8½ - 10½	AM	+ البصخة الصباحية
+ Pascha du soir	Mon	6½ - 9	PM	+ البصخة المسائية
+ pascha du matin	Tue	8½ - 11	AM	+ البصخة الصباحية
+ Pascha du soir	Tue	6½ - 9	PM	+ البصخة المسائية
+ pascha du matin	Wed	8½ - 10½	AM	+ البصخة الصباحية
+ Pascha du soir	Wed	6½ - 9	PM	+ البصخة المسائية
+ Laqqan et la messe du jeudi Saint	Thu	8½ - 2	A-P	+ لقان و قداس خميس العهد
+ Pascha du soir	Thu	5½ - 9	PM	+ البصخة المسائية
+ Le Vendredi Saint	Fri	9 - 6	AM-PM	+ الجمعة العظيمة
+ Apocalypse	Sat	12 - 7	AM	+ أبو غالمسيس
+ La messe du fête de la résurrection	Sat	6 - 12	PM	+ قداس عيد القيامة
+ La fête de la résurrection	Sun	12½ - 3	PM	+ حفلة عيد القيامة
+ La messe du Sham El Neseem	Mon	5½-7½	AM	+ قداس شم النسيم

أخبار الكنيسة

- تقام صلوات البصخة أبتداء من السادسة من مساء اليوم ثم تستمر باقي الأيام وفق الجدول المقابل.
- متوفر بمكتبة الكنيسة كتاب البصخة المقدسة.
- يقام يوم الأحد حفلة مدارس الأحد بمناسبة عيد القيامة من الساعة 12 ½ الي 3 مساء.
- تنظم الكنيسة عشاء ليلة عيد القيامة كل عام وأنتم بخير فمن يرغب بالأشتراك الاتصال بأيمن شنودة 9224 - 999 (514) أو سامح عوض الله 660-4155 (514)
- يقام الحفل السنوي لكنيسة مارمرقس بمونتريال يوم الأحد الموافق ٦ مايو ٢٠١٨ . تباع التذاكر قريبا.
- تقييم الكنيسة كامب صيفي لأطفال المرحلة الابتدائية من ٦ الي ١٢ سنة، قيمة الأشتراك \$ ٦٥ في الأسبوع بالإضافة الي \$ ٣٠ عند التسجيل (لاترد). الحد الأدنى للتسجيل ٤ اسابيع من أجمالي مدة الكمب (٨ أسابيع). للتسجيل برجاء الاتصال بنادر أسعد 514-974-5558

Church news

- The Paskha prayers will start this evening from 6 PM. Throughout the week, it will be according to the service schedule.*
- The Holy Pasha books are available in the bookstore*
- Next Sunday , Sunday school will celebrate the Resurrection feast from 12 :30 to 3 PM*
- The church organizes dinner for Easter eve those who are interested call Ayman Shenouda (514) 999-9224, Sameh Awad Allah (514) 660-4155.*
- The annual celebration for Saint Mark church Montreal will be held on Sunday May 6, 2018. Tickets will be on sale soon.*
- We will have summer camp for elementary children, fees are \$65 per week and Nonrefundable registration fees are \$25. Minimum weeks for registration is 4 out of 8. For reservation please contact Nader Assad 514-974-5558.*